
Kulturudvalget

Til: Kulturministeren

Dato: 3. august 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KUU alm. del

Spørgsmål 390

Finder kulturministeren det ikke bemærkelsesværdigt, at man med gældende praksis i

2019 afviste Københavns kommunens anmodning om at opføre 18 gadelamper på en 30

meter lang strækning af Grønningen, hvor der er mørkt om aftenen, mens man godken-

der en omfattende og nyskabende tilbygning på Nyborg Slot?

I sit afslag understregedes det som begrundelse, at ”Kastellet har en karakteristisk fem-

stjernet struktur og fremstår delvist bevaret med volde og grave med broer og portanlæg.

Kastellet blev nedlagt som egentligt forsvarsværk i midten af 1800-tallet”. Er ministeren

enig i, at det planlagte projekt ved Nyborg Slot vil ændre slottets karakter i et langt vold-

sommere omfang end belysningen langs Grønningen ville ændre Kastellets?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Morten Messerschmidt (DF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Morten.Messerschmidt@ft.dk og til

lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Hans Christian Schmidt

formand
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